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Protokół Nr XXVII/2/2021 

sesję rozpoczęto w dniu 22 stycznia 2021 roku o godz. 11:00 i zakończono o godz. 12:30.
 
W sesji na 

podstawie listy obecności na ogólną ilość 15 radnych udział wzięło 14 radnych czyli wymagane quorum. 

Miejsce odbycia sesji – sala „Stodoła” Gminne Centrum Kultury w Gąsawie. 

 

Radni nieobecni  

1. Danuta Tomaszewska 

 

Spoza rady w sesji udział wzięli: 

Błażej Łabędzki – Wójt Gminy Gąsawa, 

Natalia Nowakowska – Sekretarz Gminy Gąsawa, 

Teresa Katulska – Skarbnik Gminy Gąsawa, 

Genowefa Bocian –  

Leszek Kuchciński – Kierownik Zakładu Robót Publicznych 

Tadeusz Gołębiewski kierownik referatu w UG 

przedstawiciele prasy lokalnej (Tygodnik Pałuki) 

 

Porządek obrad 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym.  

5. Sprawozdanie o pracy Wójta w okresie międzysesyjnym oraz informacja z realizacji uchwał. 

6. Składanie wniosków i interpelacji. 

7. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) ustalenia dopłaty dla odbiorców usług zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy 

Gąsawa, 

b) wprowadzenia zmian do budżetu gminy na 2021 rok, 

c) odwołania Skarbnika Gminy, 

d) powołania Skarbnika Gminy. 

8. Wolne głosy i wnioski. 

9. Zakończenie. 

 

Ad.1,2 

Otwarcia sesji dokonał przewodniczący rady gminy Mariusz Kazik, który powitał wszystkich przybyłych na 

sesję oraz na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji na ogólną ilość 15 radnych udział bierze w tej 

chwili 14 radnych i jest ona władna do podejmowania uchwał. Następnie przedstawił porządek obrad sesji, 

oraz zaproponował zmianę porządku obrad i po pkt 6 wnioski i interpelacje dodać pkt. 7 – wyrażenie opinii 

w sprawie dofinansowania zakupu modułów w celu Realizacji inwestycji niezbędnej dla funkcjonowania  

Szpitalnego Oddziału Ratunkowego w czasie pandemii koronawirusa. Radni 14 głosami „za” wyrazili zgodę 

na wprowadzenie tego punktu do porządku obrad sesji. 

Po wprowadzeniu powyższych zmian porządek obrad sesji przedstawia się następująco: 

Porządek obrad 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym.  

5. Sprawozdanie o pracy Wójta w okresie międzysesyjnym oraz informacja z realizacji uchwał. 

6. Składanie wniosków i interpelacji. 

7. Wyrażenie opinii w sprawie dofinansowania zakupu modułów w celu realizacji inwestycji 

niezbędnej dla funkcjonowania Szpitalnego Oddziału Ratunkowego w czasie pandemii 

koronawirusa.  

8. Podjęcie uchwał w sprawach: 
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a) ustalenia dopłaty dla odbiorców usług zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy 

Gąsawa, 

b) wprowadzenia zmian do budżetu gminy na 2021 rok, 

c) odwołania Skarbnika Gminy, 

d) powołania Skarbnika Gminy. 

9. Wolne głosy i wnioski. 

10. Zakończenie. 

 

Ad.3. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokół z ostatniej sesji został wyłożony do wglądu 

radnych przed sesją oraz w biurze rady. Zapytał radnych czy go czytać, czy przyjmą w wersji wyłożonej bez 

odczytywania. Radni zdecydowali, aby protokołu nie odczytywać i przyjęli w wersji wyłożonej jednogłośnie 

14 głosami „za”. 

Ad.4. 

W tym punkcie porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy złożył sprawozdanie o swojej pracy w okresie 

międzysesyjnym. 

(Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu), 

 

Ad.5 

Wójt Gminy przedstawił sprawozdanie ze swojej pracy w okresie międzysesyjnym od dnia 8 stycznia 2021 r. 

do dnia 21 stycznia 2021 r. oraz informację z realizacji uchwał (sprawozdanie stanowi załącznik do 

protokołu). 

Ad.6. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że przed dzisiejsza sesją wpłynęły do niego 3 wnioski.  

Dwa wnioski złożył radny Artur Mrówczyński , jeden wniosek dotyczy wycięcia drzewa przy posesji nr 15 c 

na ulicy Biskupińskiej drugi wniosek dotyczy wyznaczenia przejścia dla pieszych na ulicy Biskupińskiej  na 

wysokości posesji nr 9 

Radny Leszek Kranz złożył wniosek dotyczący wykonania remontu drogi gminnej na odcinku od posesji nr 

28 w kierunku posesji nr 2 w Godawach,  

 

Ad.7. 

W tym punkcie porządku obrad radni 14 głosami „za”  ( jednogłośnie ) wyraziła wolę przekazania środków 

finansowych w kwocie 50.000,00 zł jako udział Gminy Gąsawa w dofinansowaniu inwestycji ( zakupu 

modułu) niezbędnej do funkcjonowania Szpitalnego Oddziału Ratunkowego w czasie pandemii korona 

wirusa w Pałuckim Centrum Zdrowia w Żninie. 

 

Ad.8. Podjęcie uchwał w sprawach: 

Przed przystąpieniem do głosowania nad projektami uchwał Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do 

radnych z propozycją, żeby uchwały były odczytywane w zakresie określonym w § 40 ust.1 pkt 1 Statutu 

Gminy czyli żeby była odczytywana data i tytuł uchwały – radni jednogłośnie wyrazili zgodę żeby uchwały 

przed przystąpieniem do głosowania odczytywać w zakresie zaproponowanym przez Przewodniczącego 

Rady Gminy.  
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.a). ustalenia dopłaty dla odbiorców usług zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy 

Gąsawa 

Kierownik Zakładu Robót Publicznych Leszek Kuchciński poinformował radnych, że proponuje się dopłatę 

z budżetu Gminy Gąsawa do 1m
3
 ścieków wprowadzanych do urządzeń kanalizacyjnych dla wszystkich 

odbiorców usług zbiorowego odprowadzania ścieków tj. gospodarstw domowych i pozostałych dostawców 

ścieków, w okresie od 1 do 36 miesiąca obowiązywania nowej taryfy w wysokości 4,00 zł brutto za 1m
3
 

ścieków wprowadzanych do gminnej sieci kanalizacyjnej, 

Dopłata obowiązywałaby od dnia wejścia w życie taryfy dla zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie 

Gminy Gąsawy zatwierdzonej decyzją Dyrektora Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej w Bydgoszczy. 

Zgodnie z w/w decyzją całkowita wysokość taryfy za odprowadzanie ścieków na terenie Gminy Gąsawa 

wynosi w pierwszym roku jej obowiązywania 11,59 zł brutto za 1m
3
, w drugim roku 12,56 zł brutto za 1m

3
, 

natomiast w trzecim roku 12,90 zł brutto za 1m
3
. Po uwzględnieniu dopłaty z budżetu Gminy Gąsawa stawka 

dla odbiorców usług w zakresie zbiorowego odprowadzania ścieków wynosić będzie w pierwszym roku 

obowiązywania taryfy 7,59 zł brutto za 1m
3
, w drugim roku 8,56 zł brutto za 1m

3
odprowadzonych ścieków, 

a w trzecim roku 8,90 zł brutto za 1m
3
 odprowadzanych ścieków. 

Radny Jacek Mielcarzewicz – z uwagi na to że sesja jest transmitowana poprosił, żeby projekt uchwały 

został odczytany w całości, żeby mieszkańcy wiedzieli co ich czeka w minionym roku. 

Radny Artur Mrówczyński – w pierwszej wersji uchwały która została przesłana do radnych była propozycja 

żeby dopłata wynosiła 5 zł teraz zostało to poprawione na 4,00 zł w związku z tym mieszkańcy będą mieli 

większe opłaty. 

Wójt Gminy wyjaśnił, że nieczystości z terenu naszej gminy są transportowane do oczyszczalni w Żninie i 

my musimy mieć pieniądze żeby zapłacić za fakturę która przychodzi z WIK Żnin jak również pieniądze na 

utrzymanie urządzeń które sa na terenie naszej gminy. Stawka za ścieki nie była podwyższana w ciągu 

ostatnich lat. 

Leszek Kuchciński Kierownik Zakładu Robót Publicznych dodał, że te pieniądze są przeznaczone na 

utrzymanie majątku gminy.  

Radny Jacek Mielcarzewicz – czy jeżeli obniżymy dofinansowanie o 1 zł to te pieniądze wracają do ZRP i w 

jakiej wysokości. 

Radny Józef Goc pytał czy inne gminy również maja takie dofinansowania. 

Kierownik Zakładu Robót Publicznych odpowiedział że jeżeli system działa bez zakłóceń jest to kwota w 

granicach 90.000 zł do 100.000,00 zł  rocznie. Inne gminy również maja takie dofinansowania. 

Radny Robert Dworek mówił o tym, że jest przeciwny jeżeli dotyczy to jakichkolwiek podwyżek, ale nie 

uniknie się tego ponieważ drożeje prąd. Wiadomo, ze podwyżki nie są mile widziane przez mieszkanców, 

ale niekiedy muszą być. 

Radny Leszek Kranz – jestem za tym żeby przyjąć tą uchwalę , trzeba również wiedzieć że utrzymanie 

sprzętu i urządzeń  również kosztuje . 

Radny Paweł Brzykcy złożył wniosek żeby zamknąć dyskusję  w tym punkcie zostały przedstawione 

wszystkie argumenty, w związku z tym zaproponował żeby przegłosować przedstawiony projekt uchwały. 

Uchwała Nr XXVII/186/2021 w sprawie ustalenia dopłaty dla odbiorców usług zbiorowego odprowadzania 

ścieków na terenie Gminy Gąsawa po uprzednim odczytaniu przez Wiceprzewodniczącego Rady Gminy p. 

Romana Szczęsnego została w głosowaniu jawnym przyjęta 11 głosami „za” i 3 głosy „wstrzymujące się” 

b) Skarbnik Gminy p. Teresa Katulska przedstawiła projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do 

budżetu. Projekt uchwały był również dyskutowany na posiedzeniu komisji Rady Gminy. W budżecie 

Gminy Gąsawa na 2021 rok dokonano zmiany, które polegały na korekcie wydatków między działami , 

rozdziałami i paragrafami klasyfikacji budżetowej, a mianowicie: W dziale 400 dokonano zmniejszenia 
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wydatków  inwestycyjnych o kwotę 7.500,00 zł , a środki te przeznaczono na zwiększenie wydatków 

inwestycyjnych w zakresie gospodarki ściekowej i ochronie wód. 

Ponadto w wydatkach inwestycyjnych dokonano zmniejszenia planowanych nakładów finansowych oraz 

wprowadzono nowe zadanie, w tym: 

1)  W zadaniu pod nazwą " Wykonanie łącznika między hydroforniami : Biskupin - Gogółkowo" 

zmniejszono planowane wydatki o kwotę 4.000,00 zł, 

2) W zadaniu pod nazwą " Budowa łącznika sieci wodociągowej z Komratowa do Oćwieki, gmina 

Gąsawa" zmniejszono planowane wydatki o kwotę 11.000,00 zł, 

3) Wprowadzono nowe zadanie pod nazwą "Wykonanie sieci wodociągowej na działkach nr 277 i 146/25 

w Gąsawie - opracowanie dokumentacji" 7.500,00 zł 

W dziale transport i łączność  zmniejszono wydatki inwestycyjne o kwotę 10.000,00 zł, z zadania pod nazwą 

"Utwardzenie drogi dojazdowej do pola biwakowego i plaży nad jeziorem Gąsawskim w Gąsawie„"  a 

środki te przeznaczono na zadania inwestycyjne w zakresie upowszechniania turystyki. W dziale turystyka 

zwiększono wydatki inwestycyjne o kwotę 10.000,00 zł oraz dokonano przesunięcia wydatków między 

zadaniami o 1.000,00 zł , w tym: 

1) "Budowa ścieżki ( trasa Nordic Walking ) z Gąsawy do Szelejewa  wraz z infrastrukturą towarzyszącą - 

wykonanie mapy dla celów projektowych oraz ustalenie granic" zwiększono o  11.000,00 zł. Wartość 

planowanych nakładów finansowych na to zadanie po zmianach to 20.000,00 zł. 

2) "Budowa zadaszonej sceny wraz z wykonaniem oświetlenia terenu rekreacyjnego nad jeziorem w 

Gąsawie - aktualizacja dokumentacji " zmniejszono planowane wydatki o 1.000,00 zł , ponieważ na 

dokończenie aktualizacji tej dokumentacji potrzeba ok.800,00 zł. 

Dział 851 Ochrona zdrowia dokonano korekty wydatków między rozdziałami klasyfikacji budżetowej o 

kwotę 8.000,00 zł tj. zmniejszono wydatki na Przeciwdziałanie alkoholizmu , a zwiększono na Zwalczanie 

narkomanii . Zmiana ta  wynika z zatwierdzonego "Harmonogramu wydatków Gminnego Programu 

Profilaktyki Alkoholowej oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2021 rok". Dział 900 Gospodarka 

komunalna i ochrona środowiska zwiększono wydatki inwestycyjne o kwotę 7.500,00 zł , z przeznaczeniem 

na nowe zadanie pod nazwą " "Wykonanie sieci kanalizacyjnej na działkach nr 277 i 146/25 w Gąsawie - 

opracowanie dokumentacji" 7.500,00 zł. Ponadto dokonano zmian wydatków między paragrafami 

klasyfikacji budżetowej o kwotę 1.500,00 zł , aby zabezpieczyć środki finansowe na konserwację punktów 

świetlnych na terenie gminy Gąsawa. Po dokonaniu powyższych zmian budżet gminy Gąsawa na 2021 rok 

przedstawia się następująco: dochody budżetowe 30.733.651,00 zł, wydatki budżetowe 32.728.680,00 zł, 

deficyt budżetowy 1.995.029,00 zł. Źródło pokrycia deficytu budżetowego to: kredyt długoterminowy 

1.350.000,00 , przychody wynikające z rozliczenia dotacji z Funduszu Dróg Samorządowych 645.029,00 zł. 

Radny Jozef Goc stwierdził, że radni powinni mieć załączone mapy, żeby radni wiedzieli gdzie są położone 

działki nr 277 i 146/25 na których ma być wykonywana siec kanalizacyjna i na które jest przeznaczone 

7.500,00 zł  

Radny Jacek Mielcarzewicz pytał ile będzie kosztowała dokumentacja na te działki. 

Skarbnik Gminy odpowiedziała że 7.500,00 taka otrzymała informacje do wprowadzenia do budżetu. 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

Za przyjęciem uchwały Nr XXVIII/187/2021 w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2021 

rok głosowało 9 radnych „za” 1 „przeciw” 4 „wstrzymujące się”  

 

Przewodniczący Rady Gminy ogłosił 10 minutową przerwę. 

Po przerwie 

 

c) odwołanie skarbnika Gminy Gąsawa 

Wójt Gminy p. Błażej Łabędzki poinformował, że w dniu 30 września 2020 roku p. Teresa Katulska złożyła 

wniosek do Wójta Gminy Gąsawa o rozwiązanie stosunku pracy w związku z przejściem na emeryturę. W 

związku z tym został złożony do Rady Gminy projekt uchwały o odwołanie Skarbnika Gminy z dniem 28 
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stycznia m2021 roku. Jest to decyzja przykra , ale taka jest kolej rzeczy , pani Skarbnik zasłużyła sobie na ta 

emeryturę. Wyraził również uznanie dla jej profesjonalizmu, doświadczenia i zaangażowania i podziękował 

za dotychczasowa pracę. 

 

Przewodniczący Rady Gmin poinformował, że decyzja o odejściu pani Skarbnik jest jej decyzja 

indywidualną  ale taka jest kolej rzeczy i jest to decyzja przykra. Jako Rada mieliśmy ogromnie zaufanie do 

p. Skarbnik, projekty uchwał budżetowych zawsze odzwierciedlały wszystkie decyzje  jakich oczekiwali 

radni . Jestem wdzięczny za ostatnie 10 lat pracy z tą osobą i wierzę że dalej będzie pomagała Wójtowi jak 

również nowej pani Skarbnik. Na zakończenie dodał, że Teresa Katulska była również konsultantka kilku 

prac magisterskich, a jako Skarbnik Gminy dobrze się zapisała w historii samorządu.  

Radny Jacek Mielcarzewicz podziękował  za wszystkie lata pracy i cierpliwość do radnych . Życzył zdrowia 

i spokojnej emerytury.  

Radny Roman Szczęsny mówił o tym, że w poprzedniej kadencji był chyba najbardziej niepokornym radnym 

jeżeli chodzi o budżet, ale w związku z tym bardzo dużo się dowiedział. Przeprosił za wszystkie 

nieporozumienia jakie były i również życzył zdrowia  i uśmiechu oraz żeby nas dobrze Pani Teresa Katulska 

wspominała. 

Radny Roman Szewczyk z uwagi na to, że w sesji ze względu na pandemię i pewne ograniczenia nie biora 

udziału sołtysi to w imieniu sołtysów podziękował za współpracę. 

Uchwała Nr XXVIII/188/2021 w sprawie odwołania Skarbnika Gminy Gąsawa po uprzednim odczytaniu 

przez wiceprzewodniczącego Rady Gminy Romana Szczęsnego została w głosowaniu jawnym podjęta 14 

głosami „za” ( jednogłośnie). 

Głos zabrała p. Teresa Katulska, która podziękowała za możliwość pracy na rzecz gminy Gąsawa, której od 

urodzenia jest mieszkanką. Dziękowała również współpracownikom, kierownikom jednostek 

organizacyjnych i głównym księgowym tym jednostek. 

 

c) powołania Skarbnika Gminy Gąsawa 

Wójt Gminy p. Błażej Łabędzki złożył wniosek do Rady Gminy o powołanie na stanowisko Skarbnika 

Gminy p. Genowefy Bocian, która do tej pory pracowała jako p.o. głównego księgowego w Zakładzie Robót 

Publicznych w Gąsawie.  

Uchwała Nr XXVIII/189/2021 w sprawie powołania Skarbnika Gminy Gąsawa po uprzednim odczytaniu 

przez wiceprzewodniczącego Rady Gminy Romana Szczęsnego została w głosowaniu jawnym podjęta 14 

głosami „za” ( jednogłośnie). 

p. Genowefa Bocian podziękowała, że powierzone jej zaufanie jednocześnie przedstawiła radnym swoją 

krótka charakterystykę, od urodzenia jest mieszkanka gminy Gąsawa. Jest absolwentką Wyższej Szkoły 

Bankowej w Bydgoszczy , gdzie skończyła kierunek finanse i rachunkowość . Do tej pory pełnika obowiązki 

głównej księgowej w Zakładzie Robót Publicznych w Gąsawie . W zakładzie Robót Publicznych pracuje od 

17 lat a od 2017 roku pełni obowiązki głównej księgowej. Na zakończenie dodała, że postara się, dobrze 

wypełniać swoje obowiązki jako Skarbnik Gminy. 

 

Ad.9. Wolne głosy i wnioski 

Radny Leszek Kranz – zaproponował, aby ponownie przystąpić do dyskusji na temat przejęcia pałacu w 

Gogołkowie od Skarbu Państwa, za darmo. Poruszana była kwestia, że nie dostaniemy dofinansowania. Z 

tego co jest wiadome pałac ten nie jest wystawiony na sprzedaż. Jako Gmina moglibyśmy przeznaczyć ten 

pałac na mieszkania socjalne których brakuje. 

Wójt Gminy wyjaśnił, że jest to budynek z zasobów KOWR, zdewastowany, wymagajacy gruntownej 

naprawy w zasadzie od podstaw. Budynek jest pod nadzorem konserwatora zabytkow wiec w jego remoncie 

nie może być żadnej dowolności, żeby taki budynek doprowadzić do stanu który będzie nas zadawalał 

potrzebne są duże pieniądze. Na dzień dzisiejszy Gminy na to nie stać. Mówił również o tym, że jeżeli gmina 

przejęła pałac to musiałaby się pilnie zając naprawą kanalizacji, instalacji elektrycznej wymiana dachu, 
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montażem rynien wymiana drzwi wejściowych i stolarki okiennej, są tam jeszcze lokatorzy, którzy też będą 

mieli określone oczekiwania. Na zakończenie dodał, że cały czas podtrzymuje stanowisko że Gminy nie stać 

na przejęcie takiego obiektu.  

Radny Lewszek Kramz podtrzymuje stanowisko, żeby jednak wrócić do tego tematu. 

Ad.10. 

Po wyczerpaniu porządku obrad sesji przewodniczący rady Gminy podziękował wszystkim za udział w sesji. 

i zamknął obrady XXVII sesji Rady Gminy. 

 

Protokolant       Przewodniczący Rady Gminy 
M.Majda 
 

         Mariusz Kazik 

 


